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Základní škola speciální a praktická škola Diakonie ČCE Vrchlabí 

 

Zahájená spolupráce se všemi sbory ve Vrchlabí, Dvůr Králové nad Labem, Hradci Králové a v Trutnově je 

rozvíjející a pro nás všechny velmi obohacující. 

Za pracoviště Vrchlabí 

Spolupráce školy s farním sborem je převážně uskutečněna prostřednictvím pana faráře Michaela Pfanna, 

který za našimi žáky dochází s nádhernými biblickými příběhy v rámci výuky biblických hodin pro děti. Žáci 

školy využívají zahradu u fary a hřiště.  

Významné události sdílí pedagogové a žáci školy se členy sboru. Vánoční besídka a posezení se každoročně 

koná v prostorách sborového domu ve Vrchlabí, stejně jako slavnostní předávání závěrečných vysvědčení 

absolventům praktické školy dvouleté. 

Pedagogové společně s žáky školy pravidelně navštěvují slavnosti a kulturní akce pořádané členy sboru. 

Za pracoviště Dvůr Králové nad Labem 

Již druhým rokem spolupracujeme s Farním sborem Českobratrské církve evangelické ve Dvoře Králové nad 

Labem a pan farář Chalupski je naší nedílnou součástí. Jednou v měsíci s ním vedeme biblickou hodinu a v 

rámci školní družiny nám předčítá nejrůznější příběhy z knihy Biblické příběhy pro děti. Po přečtení příběhu 

si žáci zopakují obsah příběhu na základě dějových kartiček. Žáci na tabuli vyplňují křížovku a tajenkou si 

připomenou téma biblické hodiny. Využíváme i možnosti práce na koberci, kde žáci skládají rozstříhané dílky 

a postupně zpětně skládají. Biblická hodina vždy začíná a končí písní z křesťanského zpěvníku za doprovodu 

klavíru, který nese název Křesťanské písničky nejen pro mládež. Moc se na biblické hodiny těšíme, jsme rádi 

za toto milé zpestření školní družiny a tím získání poučných informací z příběhů. 

Za pracoviště Trutnov 

Naše pracoviště v Trutnově spolupracuje již řadu let s trutnovským evangelickým farářem panem Tomášem 

Molnárem. Tato spolupráce zahrnuje nejen využívání zahrady fary Českobratrské církve evangelické, kterou 

si naše škola pronajala jak za účelem využívání části tohoto prostoru k nácviku pracovních dovedností, kdy 

zde mají naši žáci „zahrádku“, kde pěstují bylinky a několik druhů zeleniny, učí se hrabat listí atd., ale 

probíhají zde i za krásného počasí speciální terapie jako canisterapie či caviaterapie, které naše škola svým 

žákům zajišťuje. Farní zahradu využíváme samozřejmě i v rámci výukových projektových bloků. Protože 

zde nechala naše škola instalovat herní prvky, zahradu využívají naši žáci i ve školní družině. Fara se tak 

stala místem našeho společného setkávání. 

Pan farář Molnár však navštěvuje i naši školu, a to při příležitosti významných křesťanských svátků jako 

jsou Velikonoce či Vánoce a společně si povídáme o příbězích z Bible. Protože hraje pan Molnár 

neuvěřitelně krásně na kytaru a zpívá, společná setkávání jsou vždy plná písní, na které se naši žáci a 

samozřejmě i my velmi těšíme. Pan Molnár také nabízí spolupráci s naší školou formou dobrovolnictví při 

společných setkáváních svých farníků. 
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Za pracoviště Hradec Králové  

V naší škole pracuje několik let Farářka Kristýna Kupfová, z farního sboru Českobratrské církve evangelické.  

Nejprve k nám zavítala ještě jako studentka a dobrovolnice, později převzala vedení Biblických hodin. Na ni 

samotnou i na její hodiny se těší nejen děti, ale i dospělí. Nádhernou, pro děti přijatelnou, hravou a citlivou 

formou nás seznamuje s příběhy z Bible, příběhy plnými pravdy, lásky, pochopení, vzájemného souznění, 

lítosti i soucitu, příběhy, které nás nutí k zamyšlení i následování.  

Děti mají naši paní Farářku velmi rády, přijaly ji jako součást naší „školní komunity“, a to nejen pro její 

hodiny, ale i pro její lidské vlastnosti a nádherný přístup. 

Za možnost spolupráce s Farním sborem Českobratrské církve evangelické v Hradci Králové, jsme velmi rádi 

a děkujeme za ni. 

Velmi děkujeme za finanční příspěvky tohoto sboru, které na účtu naší školy končí. Finanční prostředky byly 

využity pro vůbec první zahraniční pobyt v letošním září v Chorvatsku, kde odcestovalo 6 žáků a tři 

pedagogové z Hradce Králové. Velký dík patří tomuto sboru, bez nich by se nemohla akce uskutečnit. Část 

týdenního zahraničního pobytu byla hrazena z daru z Vyšehněvic a zbývající částka byla uhrazena ze všech 

příspěvků tohoto sboru – moc děkujeme…moc děkujeme. 
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 Plány do budoucna 

Jako ředitelka školy jsem si stanovila 2 rozvojové cíle pro následující rok 2023. 

1. V dubnu 2022 správní rada Diakonie ČCE rozhodla o výstavbě školy ve Dvoře Králové nad Labem 

spolu se solnou jeskyní ze soli z mrtvého moře, pokud se dokážeme zapojit do EU projektu z IROP. 

Výzva dle harmonogramu bude vyhlášena v dubnu 2022. Pro zapojení se do této výzvy je třeba 

připravit několik kroků, nad kterými pracujeme. Dokázali jsme ve zrychleném řízení zajistit změnu 

územního plánu k pozemku, který jsme vytipovali jako vhodný, nyní je zpracován znalecký posudek 

a pozemek se připravuje k odkoupení..super. 

Máme zpracovanou architektonickou studii – nádhérné školy – nyní bude vysoutěžená firma z Brna 

Laplan zpracovávat DUR a DSP. Připravíme Studii proveditelnosti a v dubnu 2023 čekáme na první 

sekundu pro přihlášení se do vyhlášené výzvy. Škola je navržena jako moderní, krásná důstojná pro 

žáky naší školy. 
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2. Pro žáky naší školy toho nejtěžšího postižení zřizujeme školní internát pro 12 našich žáků v Hradci 

Králové přímo v budově školy Podnikatelského centra.  Podařilo se nám předjednat na 

Královéhradeckém kraji kladné stanovisko, které je pro MŠMT velmi důležité – jako potřebu pro 

povolení vzniku internátu. Žáci budou mít celotýdenní ubytování a rodiče odpočinou vzhledem 

k intenzivní náročnosti péče o své děti.  

 

„Životní bitvy nevyhrávají vždy Ti nejsilnější nebo nejrychlejší, dříve nebo později jsou to Ti, kteří si myslí, 

že na to mají.“   Věřím, že na to máme…. 

 

Magda Kumprechtová 😊 

ředitelka školy 

 

 


